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Varnsdorf navštívil svatý Martin. Přijel na bílém koni,
sněhovou pokrývku ale nepřivezl. Přesto se lidé bavili

Varnsdorf      Už po patnácté se 
zaplnilo prostranství „u věžičky“ 
dětmi, které společně se svým 
doprovodem přivítaly příjezd sv. 
Martina na bílém koni.

Po přivítání všech přítomných 
Rolandem Sollochem se lampi-
onový průvod přesunul ulicemi 
Varnsdorfu do starokatolického 
kostela Proměnění Páně, kde byl 
připraven další program – diva-
delní ztvárnění svatomartinské 
legendy, úkoly v podobě dob-
rých skutků pro děti a dospělé, 
nesměly samozřejmě chybět ani 
lahodné svatomartinské rohlíčky 
jako odměna.

Poté se mohli zájemci pře-
sunout do parku před městské 
divadlo, kde byl připraven vel-
ký stan s posezením, nechybělo 
občerstvení a hlavně svatomar-
tinské víno. K dobré náladě za-
hrála skupina Bára Klára band. 
Účast na Svatomartinské oslavy 
byla vskutku hojná. Průvod, pro-
gram v kostele i u divadla přilá-
kal mnoho návštěvníků. I když už 
byl ve vzduchu cítit sníh a mráz, 
sněhovou nadílku počasí zatím 
nepřineslo. Akce byla pořádaná  
městem Varnsdorf a vstup byl 
zdarma.

O víkendu před pondělním 
svátkem sv. Martina nabízely 
místní restaurace oblíbená sva-
tomartinská menu. V nabídce 
nechyběl husí kaldoun, husí ját-
ra nebo paštika, pečená husička  
a sladká tečka v podobě povidlo-
vých šátečků, buchet či koláčů.  
V obchodech se od pátku 8. listo-
padu prodávala Svatomartinská 
vína – jedná se o první vína no-

vého ročníku, která zrála pouhých 
pár týdnů, jsou svěží a ovocitá. 
Podle zažité české tradice by se 
měla otevírat nejdříve ve svátek 
sv. Martina v 11 hodin. A na zá-
věr jedna česká zajímavost – cel-
kový počet vín, která mohla být 
označena pro ročník 2024 jako 
Svatomartinská, byl 310 od 75 
vinařství.

Z dalších akcí se můžeme 

v blízké době těšit na rozsvícení 
vánočního stromu na první ad-
ventní neděli 1. prosince. Více in-
formací o této akci naleznete na 
facebookových stránkách města 
Varnsdorf, Městského divadla 
Varnsdorf, na webových strán-
kách www.varnsdorf.cz, divadlo.
varnsdorf.cz a na plakátu v tomto 
čísle Hlasu severu.

                                        Barbora Hájková

Příjezd sv. Martina na bílém koni si nenechaly ujít desítky lidí; foto Tomáš Secký
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Varnsdorfští  hasiči vyjížděli k požáru komína v Novoměstské ulici; foto Hasiči Varnsdorf

Novinka v Geoportálu: Historické mapy Varnsdorfu
Varnsdorf     Místní muzeum 

nabízí poměrně unikátní soubor 
dochovaných starých katastrál-
ních map a plánů města z deva-
tenáctého a počátku dvacátého 
stole� . Veřejnost se s nimi může 
nyní seznámit v digitální podo-

bě prostřednictvím Geoportálu.
V rámci podkladů pro jeden 

projekt byly před několika lety 
mapy oskenovány. Pro další šir-
ší využití  je nyní Varnsdorf pře-
vedl do Geoportálu (varnsdorf.
k5mapserver.cz).

Zájemci se tak mohou do-
zvědět, jak se vyvíjela zástavba 
v jednotlivých částech města, jak 
vypadalo město před stavbou 
panelových sídlišť nebo před vy-
budováním železnice. Jednotlivé 
mapy se dají přepínat jako vrstvy 

v menu u pravého okraje (třetí  
ikona shora). Nechá se také na-
stavit jejich průhlednost nebo vy-
pnout či zapnout aktuální hranice 
parcel, které jsou pro porovnání 
přes historické mapy zobrazeny. 

                        Odbor životního prostředí

Topná sezóna je v plném proudu, hasiči vyjížděli
k prvnímu požáru komína v Novoměstské ulici

Varnsdorf  Místní profesio-
nální i dobrovolná jednotka 
vyjížděly v úterý 5. listopadu 
k nahlášenému požáru komína 
v Novoměstské ulici ve Varns-
dorfu. Naplno začala topná se-
zóna.

Chladné počasí a noční mra-
zíky znamenají, že topná sezóna 
je v plném proudu. Počet požárů
způsobených špatnou instalací, 
provozem či zanedbanou údržbou 
topidel a odtahů spalin na území 
České republiky rok od roku stou-
pá. S tí m samozřejmě stoupá také 
způsobená škoda, která v mnoha 
případech dosahuje řádů dese-
ti ti síců až milionů korun, pokud 
dojde k rozšíření požáru. 

Hasiči v loňském roce řešili 
1 262 případů spojených s po-
žárem sazí v komíně.  Celková 
škoda, která při těchto požárech 
vznikla, činila více než 90 mil. Kč. 
Hasiči během požárů zachránili 
a evakuovali 161 osob. Spotřebi-
če paliv (např. kotle, krbová kam-
na a další) a komíny by před zimní 
sezónou měl prohlédnout odbor-
ník, protože nejvíce požárů vznik-
ne přímo v komíně, kde dojde ke 
vznícení nevyčištěných sazí.

K takovému případu vyjížděli 
varnsdorfští  hasiči v úterý 5. lis-
topadu krátce po devatenácté 
hodině do Novoměstské ulice 
ve Varnsdorfu. Zásah proběhl 
standardně – jeden z hasičů byl 
jištěný na střeše a komín prosy-
pával pískem, dole byla druhá 
„parta“, která spadaný materiál 
vybírala. K události  vyjel i žebřík 
z Rumburku, nakonec však nebyl 
potřeba. 

Požár nákladního vozidla
K požáru nákladního auta vyra-

zili v úterý 5. listopadu dopoled-
ne varnsdorfští  profesionální ha-
siči a policisté do Nové Chřibské 
u Rybniště. Vozidlo začalo hořet 
od pneumati ky, díky včasnému 
zásahu policistů, kteří využili svůj 
hasicí přístroj, nevznikly velké 
škody na majetku.

Únik provozních kapalin
V rozmezí několika dní zasa-

hovali hasiči na různých místech 
ve městě při likvidaci úniků pro-
vozních kapalin. Vyjížděli i mimo 
hranice Varnsdorfu. 

Koncem října vyjela profesio-
nální jednotka na žádost Městské 
policie Varnsdorf do Žitavské uli-
ce. Po technické závadě na osob-
ním vozidle došlo k úniku oleje na 
vozovku. Hasiči skvrnu zasypali 
sorbentem. O dva dny později, tj. 
29. října, vyjížděli hasiči společně 
s kolegy z Rumburku k Benteleru, 

kde společně likvidovali duhovou 
skvrnu na kruhovém objezdu. 
Asanace komunikace byla potře-
ba i poslední říjnový den, nebez-
pečná olejová skvrna se táhla od 
Studánky až do Rumburku. 

Táhlou skvrnu od na� y pak li-
kvidovala profesionální jednotka 
také v sobotu 2. listopadu v uli-
cích Výpadová, Plzeňská a Česko-
slovenských letců. 

Požár na Hrádku se nepotvrdil
V úterý 29. října bylo ve ve-

černích hodinách nahlášeno, že 
v okolí vyhlídky Hrádek jsou vidi-
telné plameny a kouř. Profesio-
nální jednotka společně se stát-
ními i městskými policisty vyjela 
až nahoru, kde ale nic nehořelo.  
Dobrovolná jednotka provádě-
la po dohodě s velitelem zásahu 
průzkum svahu, nic ale také ne-
nalezla.

Dopravní nehoda tří vozidel
Jelikož profesionální jednotka 

zasahovala u jiné události , k ne-
hodě tří vozidel v křižovatce ulic 
T. G. Masaryka a Partyzánů byla 
ve středu 30. října povolána jed-
notka dobrovolná, která zajisti la 
vozidla proti  úniku provozních 
kapalin. Na místě zasahovaly 
všechny složky integrovaného zá-
chranného systému včetně zdra-
votníků, kteří poskytovali pomoc 
zraněným. Strážníci Městské poli-
cie Varnsdorf zase řídili dopravu.

Planý poplach
V pondělí 11. vyjely hasičské 

cisterny do jedné z fi rem v Hor-
ním Podluží kvůli nahlášenému 
požáru. Na místě bylo zjištěno, že 
se naštěstí  jedná o planý poplach. 
Jednotka se tak vráti la zpátky na 
stanici. 

                                          Hasiči Varnsdorf
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Další internetový podvod. Senior se nechal přesvědčit
k investicím do kryptoměn a přišel o více než 600 tisíc

Pomoc při dopravní nehodě a 
usměrňování dopravy

Městská policie Varnsdorf byla 
informována operačním důstoj-
níkem Hasičského záchranného 
sboru Ústeckého kraje (HZS ÚK) 
o dopravní nehodě, ke které do-
šlo v křižovatce ulic Čelakovická 
a Výpadová. Do nehody byla zapo-
jena řidička osobního vozu, která 
nabourala do lampy veřejného 
osvětlení.

Na základě žádosti  vyrazila hlíd-
ka městské policie okamžitě na 
místo. Po příjezdu k nehodě se 
hlídka domluvila s velitelem zá-
sahu HZS na usměrnění provozu 
a zajištění plynulosti  dopravy v do-
tčené oblasti . Vzhledem k situaci 
a potřebě dalšího zajištění bez-
pečnosti  byly prostřednictvím 
Technických služeb města Varns-
dorf umístěny dopravní značky 
„zákaz vjezdu“ na křižovatkách ulic 
Čelakovická a Československých 
Letců, stejně jako Výpadová a Pl-
zeňská. 

Děčínsko        Policie České re-
publiky eviduje další případ in-
ternetového podvodu. Ze senio-
ra podvodníci vylákali více než 
600 ti síc korun. 

Ačkoli se policisté snaží neustá-
le širokou veřejnost upozorňovat 
a varovat před internetovými 
podvody, stále se nacházejí dů-
věřiví lidé, kteří snadno přicházejí 
o své pocti vě nabyté fi nanční pro-
středky. Důkazem toho je posled-
ní evidovaný případ ze začátku 
října letošního roku, kterým se 
zabývají kriminalisté.

Pětaosmdesáti letého muže 
oslovil prostřednictvím telefonní-
ho hovoru muž, který mu sdělil, 
že má na kryptoměnovém účtu 
Bitcoiny v hodnotě kolem 100 ti -
síc korun a zeptal se, zda má zá-
jem o jejich vyplacení, případně 
ještě další zhodnocení. Senior 
o nabídku projevil zájem, jelikož 
si vzpomněl, že v minulosti  snad 
měl nějaké investi ce provádět. 

V ten moment se roztočil kolo-
toč mistrné manipulace ze strany 
podvodníka. Poškozenému muži 

Muž s problémy byl převezen 
do nemocnice

Na služebnu Městské policie 
Varnsdorf byla přijata dvě telefon-
ní oznámení ohledně muže, který 
se nacházel u hlavního vlakové-
ho nádraží ve Varnsdorfu a zřej-
mě potřebuje pomoc. Svědkyně 
u oznámení uvedla, že muži není 
dobře. Další telefonát z místa udá-
losti  byl od dvou mužů, kteří se 
k situaci vyjadřovali obdobně. 
Podle jejich informací se muž 
nacházel u autobusové zastávky 
před nádražím.

S ohledem na situaci byla na 
místo vyslána hlídka Městské po-
licie Varnsdorf, která po příjezdu 
zjisti la, že muž je pod vlivem al-
koholu. Později bylo zjištěno, že 
se jedná o muže s psychickými 
a zdravotními potí žemi, konkrétně 
o osobu trpící epilepsií. Na místo 
byla tedy přivolána Zdravotnická 
záchranná služba spolu s Policií 
ČR. Zdravotníci zahájili potřebné 
úkony přednemocniční péče a po-

bylo voláno z několika telefon-
ních čísel, která se tvářila jako 
česká, avšak byly tzv. spoofova-
né a ve skutečnosti  se jednalo 
o zahraniční telefonní čísla. Muž 
se nechal ze strany podvodníka 
přesvědčit k tomu, aby si do své-
ho osobního počítače nainsta-
loval několik programů na jeho 
vzdálenou správu. Podvodník tak 
získal přístup do jeho počítače 
a pokračoval ve svém záměru 
z poškozeného muže vylákat fi -
nanční prostředky. Přesvědčil jej 
k dalšímu investování do krypto-
měn. Senior podle instrukcí pod-
vodníka poslal v několika platbách 
na různé bankovní účty přes 600 
ti síc korun. Muži po pár dnech do-
šlo, že se stal obětí  podvodného 
jednání a vše oznámil na policii.

Ve věci kriminalisté zahájili 
úkony trestního řízení pro pode-
zření ze spáchání trestného činu 
podvod a podařilo se jim včas 
některé odeslané platby zajis-
ti t. Pachateli v případě dopadení 
a prokázání viny hrozí trest odnětí  
svobody až na 5 let.

sléze muže převezli do nemocnice 
v Děčíně, kde mu poskytli odbor-
nou péči.

Incident opět upozorňuje na 
důležitost okamžité reakce v kri-
zových situacích a připomíná, že 
svědci by se v nejasných situacích 
měli co nejdříve obracet na pří-
slušné záchranné složky.

Přehnala to s alkoholem
Dozorčí služba přijala oznámení 

od jednoho z místních obyvatel, 
který si všiml, že na dveře jeho 
bytu buší podnapilá žena. Tento 
incident přivedl hlídku Městské 
policie Varnsdorf do udané lokali-
ty, aby situaci prozkoumala.

Při příjezdu policisté narazili na 
ženu, která byla zjevně v podnapi-
lém stavu. Uvedla, že se snaží do-
stat domů, avšak byla v takovém 
stavu, že nebyla schopna bez-
pečně se orientovat v okolí. Poli-
cisté se rozhodli ženu bezpečně 
dopravit do jejího domova, aby ji 
ochránili před případnými problé-
my. Žena byla odvezena do místa 

Tvrzení podvodníků bývají 
velmi věrohodná. Využívají tzv. 
spoofi ngu telefonního čísla, což 
znamená, že dokážou napodobit 
jakékoliv telefonní číslo. Způsob 
jak ověřit, že telefonní číslo je to, 
za které se vydává, je, že zavolá-
te zpět. Pokud jde o spoofi ng, na 
druhé straně hovoru se ozve vět-
šinou nic netušící člověk, jehož 
číslo bylo napodobeno.

Kromě peněz získávají pod-
vodníci také citlivé osobní údaje, 
které mohou kdykoliv zneužít. Se-
tkáte-li se tedy s podvodným jed-
náním s popisovaným průběhem, 
neváhejte kontaktovat Policii ČR, 
ale také svoji banku. Včasné kroky 
ještě mohou zvráti t ztrátu peněz.

Co dělat, pokud jste se vy nebo 
někdo z vašeho okolí s takovým 
podvodem setkali?

Nereagujte na podobné hovory 
a v žádném případě nesdělujte 
k vaší osobě žádné citlivé údaje 
ani bezpečností  údaje z vaší pla-
tební karty, nebo přístupové úda-
je k online bankovnictví. Nikdy 

trvalého bydliště, kde si ji převzal 
její syn, který ji již očekával. Po 
provedení kontrol totožnosti  osob 
hlídka místo opusti la. 

Pomoc a podpora občanům
Městská policie Varnsdorf 

a obecně městská policie je často 
vnímána jako represivní orgán, 
který rozdává pokuty. Její náplní je 
také poskytovat pomoc občanům 
a spolupracovat s ostatními slož-
kami integrovaného záchranné-
ho systému (IZS). Městská policie 
působí jako fi rst respondeři s ZZS, 
používá systém FIREPORT při spo-
lupráci s HZS a úzce spolupracuje 
i s Policí ČR.

„Jsme zde, abychom pomáhali, 
když někdo požádá o pomoc. Vel-
mi nás těší, když se nám dostane 
pochvaly a poděkování od občanů, 
což se v tomto roce již několikrát 
stalo. Projevy vděku nás moti vují 
a potvrzují, že naše práce má smy-
sl,“ zní od velitele městské policie 
Dušana Poncera.

                           Městská policie Varnsdorf

nikomu nesdělujte a ani nepřepo-
sílejte bezpečnostní / autorizační 
kód, který vám přišel formou SMS 
zprávy. Myslete na to, že útoč-
ník dokáže napodobit jakékoliv 
telefonní číslo, odesílatele SMS 
zprávy, ale třeba i e-mailovou ad-
resu. Nikdy nikomu podezřelému 
neumožňujte vzdálený přístup do 
vašeho počítače. Sledujte a pečli-
vě čtěte informace od Vaší banky 
v internetovém bankovnictví. Při 
každém vstupu do internetové-
ho bankovnictví kontrolujte, zda 
odpovídá doména přihlašovací 
stránky. Toto platí  vždy, když ně-
kam zadáváte své osobní nebo 
přihlašovací údaje. Aktualizovat 
so� ware, anti virový program, fi -
rewall. Buďte neustále ostražití , 
protože i vy se můžete stát cílem 
podobného podvodného jednání. 
Během, nebo po takovémto po-
dezřelém hovoru, si zaznamenej-
te údaje, které vám útočník sdělil 
(jména, e-mailové adresy, čísla 
účtů, odkazy na webové stránky, 
apod.).

                            por. Bc. Eliška Kubíčková 
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V několika lokalitách ve městě probíhá kácení stromů

Varnsdorf hledá provozovatele vyhlídkové restaurace Hrádek

Varnsdorf       Na území města 
dojde v období vegetačního kli-
du k pokácení více než dvacítky 
stromů. Důvodem je jejich špat-
ný zdravotní stav, vitalita a bez-
pečnost zdraví a majetku.

Město v součinnosti  s dendrolo-
gem nechalo zkontrolovat desítky 
potencionálně rizikových stromů, 
u kterých mohlo dojít k vyvrácení 
nebo zlomu. U některých stromů 
se bezpečnostní riziko potvrdilo 
a budou muset být pokáceny. Ně-
které svým stářím a zhoršujícím 
se stavem zase ohrožují bezpeč-
nost chodců a majetku. Na celém 
území města dojde k pokácení 
třiadvaceti  kusů stromů různých 
druhů.

Nejviditelnější zásah pro oko 
obyvatele proběhne v Národní 
ulici, kde bude pokáceno stro-
mořadí čtyř okrasných třešní, 
které druhým rokem prosychají, 
dožívají a jsou do dané lokality 
nevhodné. 

„V daném místě proběhne ob-
nova stromořadí. Bude vysázen 
vhodnější kulti var, který lépe 
snáší podmínky daného místa. 
Tím mám na mysli například 
solení komunikace a chodníku 
v zimních měsících. Zároveň doj-
de ke zvětšení výsadbového pros-
toru, který stromům zajistí  lepší 
rozvoj,“ dodal vedoucí odboru ži-

Varnsdorf      Oblíbený tu-
risti cký cíl, vyhlídka Hrádek - 
Burgsberg, se po několika letech 
nákladné rekonstrukce otevřel 
v říjnu veřejnosti . Součás�  sta-
vebních prací za 40 milionů korun 
bylo i znovuobnovení restaurace 
s terasou, pro kterou Varnsdorf 
hledá vhodného provozovatele.

Z důvodu odstoupení poloviny 
uchazečů v průběhu vyhodnoco-
vání výběrového řízení se Rada 
města Varnsdorf rozhodla výbě-
rové řízení zrušit a vyhlásit nové 
s pozměněnými podmínkami, jež 
snad zajistí  vyšší účast zájemců. 
Nově je stanoveno nižší nájem-
né a možnost otevřít restauraci 
až od dubna příští ho roku, aby 
provozovatel nečelil povinnos-

votního prostředí Přemysl Brzák.
Tři stromy půjdou k zemi na 

dětském dopravním hřišti , kde je 
velká koncentrace osob. Konkrét-
ně dva smrky a jeden topol, kte-
ré svým stářím a růstem ohrožují 
bezpečnost lidí, především dětí . 
Dále bude v ulici Brati slavská po-
kácena lípa, v ulici Čelakovická 
javor, v ulici Karolíny Světlé jeřáb 
a smrk, v ulici Ležácká bříza, v uli-
ci 5. května mohutná lípa, v Hu-
sově ulici modřín a bříza poblíž 
hasičské stanice, modřín v parku 

u kina Panorama a jilm nad ga-
rážemi v ulici Československých 
letců. Zásah bude probíhat také v 
ulici Poštovní (jilm) a před měst-
ským hřbitovem.

Varnsdorf se snaží každý rok ze-
leň rozšiřovat a do její údržby in-
vestuje stovky ti síc. Jen v loňském 
roce bylo vysázeno téměř sedm-
desát stromů, letos se číslo blíží 
k osmdesáti . V Národní ulici bude 
vysázeno nové stromořadí v po-
čtu čtyř kusů, u městského hřbi-
tova přibydou dva nové javory. 

U zrekonstruovaného parkoviště 
v Karlově ulici zase sedm okras-
ných třešní. Další dřeviny byly 
vysázeny podél Žitavské ulice. Na 
jaře příští ho roku počítá město 
s revitalizací zeleně mezi panelo-
vými domy za Červeným koste-
lem.

Nezbytně nutné kácení pro-
běhne také ve třech lokalitách 
podél železniční trati , kde stro-
my ohrožují provoz. To má ve své 
gesci Správa Železnic.

                                                  Tomáš Secký

Stromořadí čtyř okrasných třešní nahradí vhodnější kulti var; foto Tomáš Secký

ti  plati t nájem v zimním období 
a měl delší dobu na přípravu před 
otevřením restaurace. Do nového 
výběrového řízení se mohou při-
hlásit i zájemci z prvního výběro-
vého řízení.

Vyhlídka Hrádek - Burgsberg, 
jenž leží na pomezí měst Varns-
dorfu a německého Sei� enners-
dorfu, byla od svého otevření 
v roce 1904 centrem společen-
ských událostí  ve městě. Konaly 
se zde kulturní akce či svatební 
obřady. Oblíbený turisti cký cíl 
s možností  posezení u dobrého 
oběda a výhledem do širokého 
okolí přilákal ročně ti síce návštěv-
níků. Šťastné období ale přerušila 
poválečná léta, později i privati za-
ce. Se záchranou dominanty začal 

Varnsdorf s příchodem milénia, 
kdy ji získal do svého vlastnictví. 
Dlouhé roky ale byla návštěvní-
kům zpřístupněna pouze vyhlíd-
ková věž.

Varnsdorf tak během posled-
ních čtyř let investoval kolem čty-
řiceti  milionů korun do obnovy 
bývalé restaurace včetně terasy 
a blízkého okolí (terénní úpravy, 
parkoviště, příjezdová cesta, mo-
biliář, místa pro dobíjení elektro-
kol a další). A právě pro restauraci, 
která nabízí nejmodernější gastro 
zázemí, hledá město provozovate-
le.

Kapacita restaurace je 82 míst 
u stolu, venkovní terasa pak nabízí 
zhruba 40 míst. Celkové prona-
jímané prostory jsou o velikosti  

445,64 m2, nedílnou součástí  je 
vybavení a zařízení (restaurač-
ní nábytek, gastro vybavení ku-
chyně, lednice, vitríny, mrazáky 
a lednice ve skladových prosto-
rech), dále nákladní výtah a ven-
kovní obslužný výtah. Město od 
případného zájemce vyžaduje za-
jištění celoročního provozu. Více 
informací o podmínkách proná-
jmu a provozu naleznou zájem-
ci na tomto odkazu. Chcete být 
součástí  rozvoje cestovního ruchu 
a gastronomie ve Varnsdorfu? 
Přihlaste se do výběrového říze-
ní. Lhůta pro podání přihlášek do 
výběrového řízení je 2. prosince 
2024 do 12.00 hodin. Více infor-
mací na webu www.varnsdorf.cz/
hradek.                             Tomáš Secký
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ZUŠ Varnsdorf: Akční i strašidelný říjen

Inzerce

Varnsdorf   Ač by se mohlo 
zdát, že vystoupení žáků ZUŠ 
Varnsdorf jsou záležitos�  až poz-
dějších měsíců školního roku, 
aby na ně sti hli natrénovat, letoš-
ní říjen byl na slavnostní i veselé 
akce bohatý. Ať už šlo o zpěv, hu-
dební nástroje nebo strašidelnou 
stezku, všude to vřelo poziti vní 
energií a dobrou náladou.

Jednou z prvních akcí, na které 
se ZUŠ Varnsdorf podílela, bylo 
19. října vítání občánků ve Varns-
dorfu. Dvě zpěvačky, Evelína 
Rauch a Ella Müllerová, potěšily 
čtyři skupinky nových občánků 
a jejich rodičů písničkami Holka 
nebo kluk a Pipi dlouhá punčocha. 

Postupně doplňovaly svá vystou-
pení i drobnými choreografi emi, 
a tak byl každý občánek přivítán 
zcela originálním vystoupením.

O den později, 20. října, se žáci 
ZUŠ Varnsdorf podíleli na znovuo-
tevření Hrádku. Na úvodní slova 
představitelů měst z Čech i Ně-
mecka navázalo pěvecké vystou-
pení Kristí ny Porcalové, které bylo 
krásným doplňkem slavnostního 
dne.

Ve středu 23. října čekal ZUŠ 
Varnsdorf první letošní koncert 
- Halloweenský koncert. Koncert 
byl nejen hudebním, ale i vizu-
álním zážitkem. Žáci vystoupili 
v kostýmech, které dokonale la-
dily s pohádkovou a strašidelnou 
atmosférou. Té přizpůsobili i re-
pertoár, a tak zazněly písně Thri-
ller, Strach, Máme doma obludu, 
Strašidýlko Emílek a další. Skvě-
lou atmosféru podtrhly žákyně 
literárně-dramati ckého oboru, 
které koncert báječně modero-
valy. Po koncertě následovala 
strašidelná stezka, která vedla 
chodbami ZUŠ Varnsdorf, a kdo 
měl odvahu, mohl se vydat na 
dobrodružnou cestu mezi svítí cími 

dýněmi a smějícími se balonky.
Na začátku listopadu čekala prv-

ní akce i starší sekci pěveckého 
sboru – dříve známého pod jmé-
nem Sametky, nyní postupně se 
sžívajícího s novým jménem, které 
vzniklo na základě nápisu na na-
šich sborových tričkách – POZOR 
SBOR! 

Šlo o akci „Přátelské setkání 
pěveckých sborů“ v Krásné Lípě, 
kde se představilo celkem 5 sbo-
rů – kromě varnsdorfského i sbory 

z Děčína, Ústí  nad Labem, České 
Lípy a domácí krásnolipští . Pokud 
jste tuto akci minuli, zveme vás 
v neděli 8. prosince do auly gym-
názia ve Varnsdorfu na Vánoční 
koncert pěveckých sborů (všech 
tří věkových kategorií). Posled-
ní předvánoční akcí ZUŠ Varns-
dorf bude Vánoční koncert žáků 
19. prosince. Pokud máte rádi 
hudbu, pohodu a vánoční atmo-
sféru, rozhodně si tyto akce ne-
nechte ujít!                    ZUŠ Varnsdorf

Varnsdorf      Při podzimní 
certi fi kaci se por� olio nejsever-
nější regionální značky rozšíři-
lo o výběrovou kávu praženou 
v srdci Českého Švýcarska, med 
ze severních svahů Lužických 
hor a Šluknovské pahorkati ny 
a Onďasův rohlík z Děčína-Pod-
mokel.

„Českosaské Švýcarsko je spe-
cifi cký region, na jedné straně 
láká pozoruhodnou přírodou, žít 
a podnikat zde je ale stále těžké. 
Důsledky poválečné výměny oby-
vatel jsou patrné i po téměř osm-
desáti  letech a spousta místních 
dojíždí za prací raději do neda-
lekého Německa, protože doma 
moc srovnatelných pracovních 
příležitostí  není. O to více je tře-
ba ocenit ty, kdo tu nejen žijí, ale i 
podnikají, a svými akti vitami děla-
jí z regionu příjemnější místo pro 
život místních i návštěvníků,“ říká 

Značku ČESKOSASKÉ ŠVÝCARSKO® ponesou 3 nové výrobky
koordinátorka Asociace regionál-
ních značek Kateřina Čadilová.

Přesně takovou fi lozofi i vyzná-
vá rodinná pražírna a kavárna 
Bohemian Coff ee House, kte-
rá získala značku ČESKOSASKÉ 
ŠVÝCARSKO regionální produkt 
pro svou stejně pojmenovanou 
výběrovou zrnkovou kávu. Za 
úspěchem fi rmy stojí do detailů 
propracovaný koncept pražírny 
a kavárny, kterou najdete na třídě 
9. května v Rumburku. Se znač-
kou a jejími zástupci se potkáte 
i na všech významných akcích 
v regionu, který rodina Dužáro-
vých pravidelně křižuje i v sedlech 
kol.

Příběh další nové značky vás 
přesvědčí, že včelaření je životní 
vášeň, ve které se snoubí láska ke 
krajině s porozuměním fascinují-
címu světu včel. Rudolf a Lenka 
Markovi včelaří na severních sva-

zích Lužických hor a Šluknovské 
pahorkati ně a jejich Včelařství 
v Loučkách produkuje nejen vyni-
kající med, ale odchovává i vlastní 
včelí matky.

Třetí  nový certi fi kát získal On-
ďasův rohlík z Pekařství u Onďase 
v Děčíně-Podmoklech. Pro nadý-
chaný rohlík z bílé mouky jezdí 
zákazníci i z Německa, a za deseti -

letou historií pekárny stojí rodina, 
pro níž je práce nejen obživou, 
ale i životní náplní, kterou sdílí 
i další generace.

Ing. Barbora Růžičková
koordinátor regionální značky

Více informací naleznete na 
www.masceskysever.cz.

Halloweenský koncert nabídl kromě hudby i přehlídku masek; foto ZUŠ Varnsdorf

Kristí na Porcalová zazpívala při znovuote-
vření Hrádku; foto Tomáš Secký
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DDM Varnsdorf nezahálí, podzim bude plný akcí

Ilona Martinovská byla oceněna v Polsku  

Novinka od Marie Rejfové: Jak se vaří netopýři 

Varnsdorf      I když už podzim 
naplno převzal svou vládu a po-
časí je spíše ospalé, pracovníci 
Domu dě�  a mládeže Varnsdorf 
mají plné ruce práce. Mají za se-
bou Narozeniny maskota Hildy, 
kterými každý rok zahajují nový 
školní rok, a také jednu z nej-
větších akcí z celého roku, které 
DDM Varnsdorf pořádá, Pohád-
kový les.

Proběhl v sobotu 21. září a při-
lákal necelých tři sta dětských 
účastníků, a to nepočítáme jejich 
doprovod. Přilehlé okolí rybníku 
Mašíňák obsadily pohádkové by-
tosti , u kterých děti  po celé trase 
plnily rozličné úkoly. V cíli je če-
kal doprovodný program v podo-
bě skákacího hradu, fotbalových 
šipek, čtyřkolky, paintballové 
střelnice, malování na obličej a 

další. Souběžně zde už tradičně 
probíhala také soutěž mladých 
hasičů. Nechybělo občerstve-
ní, krásné počasí „babího“ léta 
a dobrá nálada. Akce byla pořá-
dána ve spolupráci s městem 
Varnsdorf.

S novým školním rokem odstar-
tovaly činnost zájmové kroužky, 
kterých letos DDM Varnsdorf ote-
vřel 46, a to jak přímo ve Varns-
dorfu, tak i ve spolupráci se ZŠ 
a MŠ Tadeáše Haenkeho Chřibská 
a nově také se ZŠ a MŠ Polevsko. 
DDM Varnsdorf se daří dlouho-
době oslovovat nejen žáky ze 
základních a středních škol, ale 
také rodiče předškolních dětí , 
které letos tvoří celou jednu tře-
ti nu všech zapsaných účastníků. 
„O akti vity pro předškolní děti  je 
trvale velký zájem, a pokud by-

chom nebyli omezeni prostoro-
vou kapacitou, mohli bychom jich 
přijmout mnohem víc,“ uvedla 
ředitelka DDM Varnsdorf Mar-
cela Louková. Pracovníci DDM 
Varnsdorf také dlouhodobě spo-
lupracují s místními mateřskými 
a základními školami, nabízejí 
pro ně programy a nezapomínají 
ani na dospělé. Na podzim se pro 
ně opět otevřel kurz keramiky, 
který zahrnuje osm lekcí, které 
vede zkušená lektorka. Pod ru-
kama účastnic vznikají opravdu 
nádherná díla, která poté zdobí 
jejich domovy. Další běh plánují 
otevřít v prvních měsících příští -
ho roku.

Velmi úspěšnou oblastí  jsou 
také šachy. Školní rok teprve 
nedávno začal a jeho členové 
už mají za sebou první úspěchy. 

Vítězství v turnaji Velké ceny Li-
bereckého kraje ve svých katego-
riích zaznamenali Blanka Oláhová 
a Matěj Hejný, na druhých mís-
tech skončili Jakub Šlégl a Jan Bu-
káček. Druhý turnaj seriálu Velké 
ceny Libereckého kraje se odehrál 
za účasti  šedesáti  pěti  dětí  z Čech 
a Německa dne 12. října přímo 
v DDM Varnsdorf.

Výkony a progres hráčů Ond-
řeje Vacka a Jakuba Šlégla vedly 
k tomu, že o ně projevila zájem 
některá prvoligová družstva 
a oba v této sezóně hostují 
v týmu TJ Desko Liberec, hrajícím 
1. ligu družstev mládeže. Akti vně 
se také zapojují i noví mladí hráči. 
Rosti slav Miler skončil v početně 
obsazeném turnaji v Arnulto-
vicích na celkovém 2. místě, již 
zmiňovaný Jan Bukáček skončil 
v tomto turnaji na 2. místě v ka-
tegorii hráčů do 8 let. Na 4. mís-
tě skončil na turnaji Velké ceny 
ve Frýdlantu další nováček, sed-
miletý Eda Beer. Jan Bukáček se 
rovněž zúčastní Mistrovství Čech 
hráčů do 8 let, které proběhne 
v Mostě. Tuto soutěž v kategorii 
do 16 let už má za sebou Blan-
ka Oláhová, která skončila mezi 
dívkami na 10. místě. Soutěž se 
odehrála v Harrachově a Blanka 
tam vyhrála v dívčí kategorii do-
provodný turnaj ve Fischerových 
šachách. Do konce roku 2024 
uspořádá DDM Varnsdorf turnaj 
pro varnsdorfské děti  a děti  ze 
spolupracujících organizací (23. 
listopadu) a Vánoční turnaj ve 
Fischerových šachách (14. pro-
since).

V říjnu proběhlo vyhlášení 
13. ročníku oblíbené výtvarné 
soutěže „Zvířátka slaví“, která 
byla uspořádána na počest svát-
ku sv. Franti ška z Assisi, patro-
na zvířat. Soutěže se zúčastnili 
děti  a žáci místních mateřských 
a základních škol a chodba DDM 
Varnsdorf se proměnila v te-
mati ckou zvířecí galerii obrazů 
a prostorových děl. Určitě si je 
můžete přijít prohlédnout, stojí 
to opravdu za to. Všichni účast-
níci byli odměněni účastnickými 
listy a pěknými cenami.

Varnsdorf      Ředitelka Měst-
ské knihovny Varnsdorf, pře-
kladatelka a organizátorka řady 
přeshraničních akcí v oblasti  kul-
tury Ilona Marti novská obdržela 
medaili Barbary Jurkowské. 

Medaili, kterou uděluje londýn-
ský spolek oGródek PoEzji, jí slav-
nostně předal německý básník, 
spisovatel a kurátor spolku Peter 
Gehrisch.

V krátkém laudati u mimo jiné 
vyzdvihl její „dlouholeté půso-
bení ve funkci ředitelky knihovny 

Varnsdorf     Letošní novinka 
z autorské dílny varnsdorfské 
spisovatelky Marie Rejfové na-
zvaná „Jak se vaří netopýři“ při-
náší další příběh „české slečny 
Marplové“ Jose� ny Divíškové 
a komisaře Tvrdíka.

Rádi by spolu jako zamilovaný 
pár prožili krásný týden v Karlo-
vých Varech. Jenže příjezd Tvr-
díkova příbuzenstva a mrtvola 
v sauně nekompromisně ukončí 
jejich idylku. Typický spisovatelčin 
styl vyprávění zaručuje očekávaný 
čtenářský zážitek: propojení na-

ve Varnsdorfu, které překračuje 
hranice mezi Českou republikou, 
Německem a Polskem, zejména 
pak překlady literárních textů 
a pěstování lužickosrbské kultu-
ry, jakož i dohled nad vydáváním 
četných publikací“.

Akce se uskutečnila 26. října 
2024 od 16.00 hodin ve Lwówec-
kém středisku kultury v rámci 
literárně-hudebního setkání na-
zvaného „Wielki wóz stoi nad 
miastem“ (Velký vůz stojí nad 
městem).                         Milan Hrabal

pětí  a vti pné zábavy. Ohlasy čte-
nářů to potvrzují, takže alespoň 
dva z mnoha na Databázi knih: 
„Myslím, že se autorka stále zlep-
šuje a je to příjemné oddechové 
čtení plné humoru, byť se jedná 
o detekti vky.“ „Super oddechové 
čtení, Josefi na nezklamala. Užila 
jsem si čtení moc.“ 

Vedle hlavního příběhu knížka 
obsahuje jako bonus podařenou 
povídku „Fanča loví netopýry“. 
Vydavatelem je tradičně naklada-
telství Mystery Press. 

                                              Milan HrabalObálka knihy; foto archiv

Medaili Barbary Jurkowské; foto archiv

(pokračování na str. 8)
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Úmrtí v říjnu
Růžená Prknová
Pavel Jasanský
Miloš Moravec
Jaroslav Baláž
Hynek Zdráhal
Jiří Doubrava
Ludmila Kubová
Libuše Buřičová
Drahoslava Komínová
Dana Buriková
Petr Cenko
František Bidrman
Milan Sedláček
Ivan Vojta
Teresa Kudláčková
Josef Machata
Dušan Husár

78 let
75 let
65 let
71 let
75 let
86 let
77 let
79 let
79 let
65 let
68 let
75 let
69 let
61 let
77 let
57 let
51 let

ÚMRTÍ

VZPOMÍNKY
Byl to rok, kdy nás 
opustila maminka 
a sestra Rozálie 
Štouračová. Vzpo-
mínají dcera, syn 
a bratr s rodinami.

Dne 12. listopadu 
uplynulo již 30 let, 
co nás opustil můj 
manžel a otec pan 
Vladimír Novák. 
Stále vzpomínáme. 

Děkujeme všem, kteří vzpomenou 
s námi. Manželka s dcerou Vladimí-
rou

Dne 13. listopadu 
2023 nás navždy 
opustil manžel, 
tatínek a dědeček, 
pan Jiří Dolejš. 
Kdo jste pana Jiří-

ho Dolejše znali, uctěte tichou vzpo-
mínkou jeho památku. Děkuji.  Dana 
Dolejšová, manželka

DDM Varnsdorf nezahálí, podzim bude plný akcí

FOTOROK 2025: Přihlaste své snímky

8

 
   
23. – 24. 11. 2024
MUDr. Plyushchakov Oleksandr
Myslbekova 404/23, Děčín I
732 329 007

30. 11. – 1. 12. 2024
MDDr. Kmínek Jan
Náměstí  28.října 818, 
Česká Kamenice
604 185 363

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Svozy pytlového 
tříděného odpadu každý 

čtvrtek od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Prodám dvoukolový výsuvný 
hasičský žebřík za traktor, typ: 
ZD - 12.

Jste pendler a potřebujete 
v Německu zažádat o daňo-
vou třídu na r. 2025, podat 
daňové přiznání, zažádat 
o Kindergeld, event. o jiný typ 
dávek nebo potřebujete po-
moc tlumočníka? 
Kontakt: +420 777 758 000.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Zprávy 5/2020Společnost 14/2018Zprávy 5/2020SpolečnostZprávySpolečnostZprávy 14/20185/202014/20185/2020Společnost, inzerce 20/2024

O podzimních prázdninách byl 
dětem nabízen program v podo-
bě návštěvy libereckého lunapar-
ku a nechyběla ani podzimní Kozí 
expedice PajÁla, kde si po luštění 
tajných zpráv dokonce půjčily na 
procházku sedm opravdových 
koz. 

A na co se můžete ještě těšit? 
V pátek 13. prosince se v prosto-
rách DDM Varnsdorf budou opět 
konat „Voňavé Vánoce“. Čeká vás 
vánoční minitrh, vánoční dílničky 
pro děti  i dospělé a vánoční ma-
lování na obličej. A už nyní jsou 
v plném proudu přípravy na léto 
2025, nabídku táborů DDM Varns-

dorf zveřejní již začátkem příští -
ho roku. 

Pro podrobné informace o ak-
cích a jednotlivých zájmových 
činnostech doporučujeme sle-
dovat web ddm.varnsdorf.cz 
a facebookové stránky Dům dětí  
a mládeže Varnsdorf.

                                         Barbora Hájková

(dokončení ze str. 6)

Varnsdorf    Fotoklub Kruhu 
přátel muzea Varnsdorf pořádá 
již devětačtyřicátý ročník foto-
grafi cké soutěže.

Počet snímků o minimální ve-
likosti  20x30 cm je omezen na 
jednoho účastníka na maximál-
ně 10 kusů. Uzávěrka soutěže je 
20. prosince 2024. Vyhodnocení 

soutěže provede odborná porota 
a z nejlepších fotografi í bude in-
stalována výstava, která potrvá 
od 14. ledna do 15. března 2025. 
Autoři snímků budou odměněni 
hodnotnými cenami. 

Každý snímek musí být na rubu 
označen jménem autora, přesnou 
adresou a názvem snímku. Sou-

časně je nutné vyplnit vstupní 
formulář, který získáte na adrese 
pořadatele a na webových strán-
kách KPMV - muzeum.varnsdorf.
cz. E-mail: kpmvvdf@gmail.com, 
telefon 412 334 107.

Neoceněné fotografi e budou 
vráceny nejpozději do konce 
května 2025.                           KPMV

Svoz hnědých nádob 
na bio odpad proběhne 

letos naposledy 
v úterý 

26. listopadu 2024

Poslední sběr šatstva 
proběhne v úterý 

26. listopadu na poliklinice 
od 14.00 hod. – 16.00 hod. 

ČČK
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Jan Strož si chválí první profi  sezónu na severu
Varnsdorf      Cyklista Jan Strož 

má za sebou první sezónu pod 
hlavičkou týmu ML Tuning Cyk-
loTrener Varnsdorf. A podle jeho 
slov to byl úspěšný ročník. 

Honzo, pojďme shrnout sezó-
nu. Co všechno jste vlastně sti hl?

Bylo toho celkem dost. Zača-
lo to sice trochu později, přesněji 
v půlce dubna. Bylo to ale v plá-
nu, prakti cky do půlky října bylo 
co dělat. Samozřejmě to nebylo 
jen o závodech, proběhla i dvě 
plánovaná soustředění ve vysoké 
nadmořské výšce. Bylo to super, 
udělalo se tam dost práce. Sezónu 
jako takovou hodnotí m poziti v-
ně. Byla to první společná profe-
sionální sezóna tady na severu, 
a i když člověk ví, co je potřeba 
pro úspěch, tak samozřejmě sla-
dit se dohromady, když pracujete 
v týmu, není jednoduché. Potře-
buje to nějaký čas. Ale jak už jsem 
řekl, na první profesionální rok to 
podle mě bylo velmi dobré. 

Mohl byste vyzdvihnout váš 

nejlepší výsledek?
Teď úplně nedokážu říct, který 

závod bych vybral jako nejlepší. 
Chtěl jsem se v sezóně posouvat 
výkonnostně nahoru. Myslím, že 
se to dařilo velmi dobře. Skvě-
lou výkonnost jsem měl v červnu 
a červenci, což bylo přesně v plá-
nu. Zajel jsem tam stabilní vý-
sledky v Elitní české špičce, z toho 
období bych asi vyzdvihl Malevil 
Cup, který je na úrovni evropské 
špičky. Myslím, že se mi podařilo 
zajet velmi dobrý výkon od startu 
do cíle, obzvlášť při tak extrémních 
bláti vých podmínkách, které byly 
na hraně. Vše makalo na jedničku 
nohy, týmový support, materiál. 
Jen těsně mi uniklo pódium pro pět 
nejlepších. Byl jsem šestý, což vů-
bec nebylo špatné. 

Jaký to byl pro vás rok s ohle-
dem na zranění?

V tomto směru to bylo naštěstí  
„jen“ o nachlazeních. To mě tedy 
hlavně z jara dost narušilo plány 
a museli jsme měnit, respekti ve 

vynechat plánované závody. Kvů-
li tomu jsem se dostal později do 
dobré formy, ale v druhé polovině 
roku bylo vše v pohodě a na letní 
vrchol sezóny MČR v maratonu 
jsem byl podle mě skvěle připra-
vený. 

Co máte na programu teď? Jste 
stále v tréninku?

U mě je to teď hlavně o odpo-
činku a dobíjení baterek, i když 
počasí je ještě celkem cyklisti cké. 
Úplně nejsem ten ti p závodníka, 
co by se vozil po sezóně další měsíc 
a pak si dal volno v prosinci. Tělo už 
mám tak nastavené a většinou už 
si samo řekne, že v říjnu a začátek 
listopadu bude čas na regeneraci. 
Není to ale o válení se v posteli, 
snažím se chodit alespoň dvakrát 
v týdnu do posilovny, abych udr-
žel sílu v nohách a měl ten návrat 
snazší. 

Budete v nové sezóně třeba 
měnit své tréninkové jednotky?

Myslím si, že v letošním roce to 
byl velmi dobrý výkonnostní po-

sun, dařilo se nám zlepšit všechny 
atributy, což je super. Jsem za to 
rád, že se dokážu stále zlepšovat. 
Výkonnost byla lepší než výsledky, 
ale to ke sportu někdy patří. Sezó-
na je vlastně upracovaná, a i když 
je výkon skvělý, tak to není záruka 
vítězství. Teď ale vím, že lehké změ-
ny udělám i proto, že vrcholy sezó-
ny budou v jiné období. To bude 
zásadní.

Jak jste spokojený se svým 
týmem ML Tuning CykloTrener 
Varnsdorf? 

Jsem spokojený! Měl jsem vše, 
co jsem potřeboval ke kvalitní pří-
pravě - vysokohorská soustředění, 
jarní soustředění, kvalitní materiál, 
skvělou podporu na závodech. To 
jsou opravdu skvělé věci na vyso-
ké úrovni. Samozřejmě se nějaké 
věci nepovedly, ale v prvním roce 
fungování se to stát může. Prostě 
trvá, než si vše sedne a vyladí. My-
slím si, že se to povedlo parádně 
a jako tým jsme udělali opravdový 
kus práce. To musím ocenit. Redakce

Stolní tenisté jsou se sezónou spokojeni. Řeší ale budoucnost

Skvělé výkony! Judisté vozí jednu medaili za druhou

 Varnsdorf     V letošní sezóně 
poslali do boje hned čtyři celky 
dospělých. Klub stolního tenisu 
TJ Slovan Varnsdorf ale řeší da-
leko jiné starosti . 

Pojďme ale na aktuální ročník. 
A tým Varnsdorfu hraje krajský 
přebor II. třídy skupiny C, po osmi 
zápasech je s jedenácti  body na 
osmém místě. Co další týmy? 
Zbylé tři hrají okresní přebor, 
aktuálně je z toho první, druhé 
a čtvrté místo. 

S výsledky panuje ve Varnsdor-
fu zatí m spokojenost. „Letos se 
nám daří, trochu jsme potréno-
vali a zlepšilo se to. Když to po-
rovnám s výsledky z minulého 
roku. Teď jsme vlastně ve středu 
tabulky,“ řekl Pavel Šimek starší, 

Varnsdorf     V polovině října 
se ve Varnsdorfu konal tradiční 
Pohár Severu pro judisti cké ka-
tegorie U8, U10 a U12. Na klání 
dorazilo celkem 181 závodníků.

Největší radost zaznamena-
li judisté v kategorii U12, když si 

funkcionář Slovanu Varnsdorf. 
Myslel by si Varnsdorf případně 
na postup do vyšší soutěže? „To 
určitě ne. I kdybychom si vybojo-
vali právo postupu, tak to nechce-
me. Vyšší soutěž se hraje soboty, 
neděle. Krajský přebor, který hra-
jeme, se hraje v týdnu. To nám 
více vyhovuje,“ připomněl. 

Jak už bylo řečeno, ve Varns-
dorfu najdeme čtyři týmy, které 
hrají ofi ciální soutěže dospělých. 
Ve městě ale existuje ještě jedna 
zajímavá liga. „Nejprve bych chtěl 
zmínit mládež, kterou má na sta-
rosti  Milan Ptáček. Pak tu máme 
také Varnsdorfskou ligu, jestli se 
nepletu, tak tam hraje 17 týmů. 
Myslím si, že to je docela rarita,“ 
upřesnil Šimek. 

Vzápětí  ale zvážněl, jelikož se 
dotkl budoucnosti  samotného 
klubu. Ta není růžová. Důvod? 
Finance! „Máme prostě obavy, 
abychom třeba příští  rok neskon-
čili. Finanční náklady jdou naho-
ru, museli jsme zvýšit příspěv-
ky, které jsou už opravdu velké. 
Město nemá peníze, sháníme 
sponzory, ale fi rmy v okolí řeší 
úplně jiné problémy,“ zakrouti l 
hlavou. 

Klub se snaží shánět novou fi -
nanční pomoc. Je to ale složité. 
„Když si vezmu, tak už i fi rma TOS 
dává do sportu, hlavně do fotba-
lu, méně peněz. My přitom jezdí-
me po celém kraji, na naše zápasy 
chodí poměrně dost diváků. Je to 
těžké,“ pokračoval Šimek. Varns-

dorf hraje v herně v Klosterman-
nově ulici. „Jsme tady dvanáctým 
rokem v pronájmu. A všichni jsou 
spokojení. Udržujeme to tady 
na vlastní náklady. Chováme se 
k tomu tady slušně, není tady ne-
pořádek, od toho se to všechno 
odvíjí. Spolupráce prostě fungu-
je,“ zdůraznil. 

Hráčský kádr Slovanu ale stár-
ne, není to jen problém Varns-
dorfu. „Stárneme, tak to prostě 
je. Naším nejmladším hráčem je 
Ladislav Žatečka, je mu 29 let. 
V okresní soutěži jsou hráči, kte-
rým je 60, najdeme i starší. Ale 
nejsme jediní,“ dodal Pavel Šimek 
starší, který kdysi celému klubu 
dokonce šéfoval.

                                                       Redakce

odnesli hned čtyři zlaté medaile 
– Klára Dostálová, Barbora Do-
stálová, Hana Řičicová a Michal 
Šálek. Ve stejné kategorii se dařilo 
i Jindrišce Špánkové, která ve své 
váhové kategorii získala stříbro a 
Michalu Marti ncovi, který v kva-

litně obsazené váhové kategorii 
zaznamenal bronz. Slušný výkon 
předvedl i David Holub, ale na 
medaili to tentokrát nestačilo. 
V nejmladší kategorii U8 si 
bronzové medaile odvezli Isa-
bella Manhartová, Šimon Krouti l 

a Kateřina Hodničáková.
Judisti cký oddíl Schrödingero-

va insti tutu reprezentovali Klára 
Dostálová, Barbora Dostálová, 
Václav Hodničák, Jindřiška Špán-
ková, Hana Řičicová, Michal Mar-

(pokračování na str. 10)
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Fotbalisté přezimují poslední, v poháru vzdorovali Baníku 
Varnsdorf      Neúspěšný vý-

sledkový podzim zakončili dru-
holigoví fotbalisté Varnsdorfu 
na posledním místě tabulky. Svě-
řenci Ivana Kopeckého tak mají 
v zimě na čem pracovat, na-
posledy toti ž vyhráli 3. srpna 
v Brně. 

Severočeši často hrají vyrovna-
né zápasy, herně tak nepropadají, 
ale doplácejí na opakující se fak-
tory. Dostávají laciné góly, často
 v závěrech zápasů, a sami se trá-
pí v koncovce. 

Důkazem toho byly také po-
slední podzimní zápasy. Předpo-
slední domácí podzimní zápas 
byl opět smolný. Proti  Vlašimi 
přitom Varnsdorf od 11. minu-
ty, díky Podzimkovi, vedl 1:0. 
Těsně před poločasem si ale dal 
„nešikovný“ vlastní gól Kosař, 
zmar Varnsdorfu pak dokonal 
v 91. minutě Kareem, který ra-
zantní střelou překonal Pešla 
a vystřelil Vlašimi výhru 2:1. 

„Pro nás je to opět smolný zá-
pas, protože jsme si nezasloužili 

prohrát. Měli jsme dobrý vstup 
do utkání, dali jsme branku. Na-
víc tam byly další dvě možnosti , 
ale další branku jsme nepřidali. 
Soupeř byl herní, pak se zlepšil, 
ale do žádné velké šance jsme ho 
nepusti li. Pak nám tam spadne 
smolný gól, dáme si vlastní. To je 
neskutečný, to už je čtvrtý vlastní 
gól letos. Těžko k tomu něco říct. 
Přesto jsme kluky nabádali, že nic 
není ztracené, že začínáme od 
znovu. Do druhého dějství jsme 
měli zase dobrý vstup, Firbacher 
nedal stoprocentní šanci a soupeř 
se dostal z takové té „letargie“ 
a byl silnější na míči. Ale zase kro-
mě standardních situací a jedné 
střely z dálky neměl nic. Nevím, 
jak to už nazvat, té smůly bylo 
dost. V nastaveném času dostat 
gól, to je vždycky složité. Mrzí mě 
to vůči hráčům, protože makali. 
Bavili jsme se o tom, vědí, jaká 
je situace. Bohužel nám to nelepí 
a skončilo tak, jak to skonči-
lo,“ hlesl po utkání trenér Ivan 
Kopecký.

Tým z Kotliny pak herně obstál 
i v Praze, kde se utkal s rezervou 
pražské Slavie. Jenže přišla opět 
porážka 1:2. „V prvním poločasu 
byla Slavia lepší, dělal nám pro-
blém její vysoký presink. Po ob-
držené brance jsme přežili další 
dvě šance, nicméně jsme si do-
kázali vytvořit také tři velké šance 
z brejků. Bohužel ani Dufek, ani 
Firbacher je nedokázali proměnit. 
Do druhého poločasu jsme vstou-
pili akti vně a byli lepším týmem, 
vytvářeli si řadu šancí. Dufek ora-
zítkoval břevno, Firbacher pálil 
těsně vedle, hlavičku Hudáka zase 
vytáhl soupeř z branky. Prosadili 
jsme se až po hodině hry, Dufek 
srovnal krásnou střelou. V závě-
ru jsme si vytvořili velký tlak, ale 
prosadit jsme se již nedokázali,“ 
zhodnoti l vše kouč Kopecký. 

S první polovinou sezóny 
se Varnsdorf rozloučil domácí 
bezbrankovou remízou 0:0 proti  
Baníku Ostrava B. Domácí spáli-
li několik šancí, na druhé straně 
je výrazně podržel brankář Pešl. 

„Z naší strany to byl nervózní zá-
pas. Byli jsme si vědomi, že potře-
bujeme vyhrát. Baník je v tabulce 
nad námi, bylo to utkání o šest 
bodů. Ale jak jsem řekl, výkon 
byl nervózní. Na naší straně byla 
velká křeč, soupeř byl pohyblivější 
a měl více šancí. My jsme je ale 
také měli, ve druhém poločase to 
byl Firbacher. Neřešíme to dobře. 
Snaha nám nechybí, ale v předfi -
nální a fi nální fázi prostě nemá-
me kvalitu. Podržel náš brankář 
Pešl, zápas mu vyšel. V závěru 
chyti l stoprocentní gól, poté jsme 
mohli utkání vyhrát, ovšem Solo-
mon branku netrefi l. Situace pro 
nás není jednoduchá, na druhou 
stranu máme před sebou celou 
jarní část. Budeme se rvát o zá-
chranu, všichni v klubu musí udě-
lat maximum. Jaro bude hodně 
náročné,“ má jasno Ivan Kopecký.

Varnsdorf vypadl také z MOL 
Cupu, kde po srdnatém boji pod-
lehl doma prvoligovému Baníku 
Ostrava 1:3.

                                                       Redakce

Basketbal: Nadějné výsledky napříč kategoriemi

Skvělé výkony! Judisté vozí jednu medaili za druhou

Varnsdorf      Muži „A“ odehrá-
li dvě utkání se stejným soupe-
řem. V repríze loňského souboje 
o tře�  místo nejprve odehráli 
zápas na půdě Veteránských na-
dějí Děčín, kde prohráli 87:102 
(Ziesemann 26 bodů). O týden 
později je čekala odveta na do-
mácí palubovce, a před diváky 
zaplněnou tribunou tento tým 
dokázali porazit 83:74 (Lehroch 
29 bodů).

Muži „B“ odehráli jedno domá-
cí utkání, a proti  loňskému mist-
ru oblastního přeboru se dlouho 
drželi. Nakonec ale prohráli 67:80 
(Pípa 20 bodů). 

Utkání se dvěma odlišnými sou-
peři odehráli junioři U19. Nejprve 
podlehli rezervě Válečníků z Děčí-
na na jejich palubovce 92:97 (Zie-
semann 39 bodů), aby poté pora-
zili doma jasně béčko Slunety Ústí  
nad Labem 113:48 (Ziesemann 
48 bodů). Podobně na tom byly 
ve stejné kategorii jejich vrstevni-
ce, které nejprve doma prohrály 
s Jičínem 41:45 (Doležalová 11 
bodů), aby druhý den přehrály 
Mladou Boleslav 85:49 (Bafi ová 
21 bodů). 

Úspěšný víkend mají za sebou 
družstva U17. Kluci v sobotu 
doma porazili Teplice 92:82 (Tu-

ránský 29 bodů) a v neděli i B-tým 
Slunety Ústí  nad Labem u nich 
62:36 (Bulejko 14 bodů). Děvča-
ta si připsala také dvě výhry, obě 
proti  Brandýsu nad Labem. Doma 
s výsledkem 82:46 a venku 64:45.

Dvě utkání v Praze odehráli klu-
ci U15. V prvním utkání prohráli 
se Spartou 43:89 (Zirm 11 bodů) 
a ve druhém sehráli vítězné utká-
ní proti  Tygrům 89:71 (Zirm 24 
bodů). Další, a do tabulky důle-
žitou výhru si připsali také klu-
ci U14, kteří vyhráli na Žižkově 
86:67 (Martí nek 32 bodů).

Další turnaj odehráli starší klu-
ci U13, tentokrát v Roudnici nad 

Labem. V prvním utkání prohráli 
s ústeckou Slunetou 48:56, ve 
druhém s domácím týmem 49:61.

Jednu výhru, si připsali také 
mladší mini U12. Nejprve sice 
prohráli doma se Slavojem Lito-
měřice 44:63, ale povedla se jim 
odveta a v druhém utkání doká-
zali zvítězit 77:58. Dvě utkání mají 
za sebou i děvčata U12, která pro-
hrála dvakrát v Děčíně proti  míst-
ním Válečnícím 25:54 a 33:49. 

Cenné zkušenosti  začala sbírat 
i přípravka U10, když se zúčastnila 
svého úplně prvního Severočes-
kého MiniCupu v Ústí  nad Labem.

          Vojtěch Lehroch, Zdeněk Strolený

ti nec, Kateřina Hodničáková, Mi-
chal Šálek, Šimon Krouti l, Isabella 
Manhartová, David Holub a Hugo 
Bláha.

V sobotu 26. října se pak judis-
té Klára Dostálová, Hana Řičicová, 

Jindřiška Špánková, Michal Marti -
nec a Tristan Hrabal vypravili do 
Jablonce nad Nisou na 28. ročník 
soutěže o Samurajskou katanu. 
Celkem se sjelo 503 závodníků 
z 51 klubů. Obrovskou radost 
udělal Michal Marti nec. Přesto, že 

na něj čekalo 5 náročných zápasů, 
dokázal ve své kategorii zvítězit a 
odvézt si zlatou medaili. Výborný 
výkon předvedla také Hana Řiči-
cová, která se krásnými hody pro-
bojovala až do fi nále a byla z toho 
stříbrná medaile. Další stříbrnou 

medaili si odvezla Klára Dostálo-
vá, které se nepovedl pouze po-
slední zápas. Jindřiška Špánková 
s Tristanem Hrabalem sice na me-
daili nedosáhli, ale zaslouží si po-
chvalu za velkou bojovnost a na-
sazení v zápasech. Petra Marti ncová

(dokončení ze str. 9)
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Siláci z OST Varnsdorf se představili na MS v Polsku

Fotbalisté se vrátili na trávník, z Táborska přivezli bod

Gymnázium Varnsdorf
...škola na hranici

pro šikovné páťáky

BGV dobrá volba

více na www.bgv.cz

přípravný kurz na přijímací 
zkoušky z ČJL a M

Inzerce

Polsko      Koncem října se  
v polském městě Pabianice 
uskutečnilo Mistrovství svě-
ta v silovém trojboji (GPC). Na 
šampionátu nechyběli ani siláci 
z OST Varnsdorf. Do boje o nej-
cennější kovy tradičně zasáhl 
Daniel Pianka (silový trojboj EQ, 
muži do 67,5 kg), David Koval-
čík (benchpress RAW, muži do 
110 kg) a Matěj Syrovátka (ben-
chpress RAW, junioři do 100 kg).

První den šampionátu pat-
řil trojbojařům v EQ (podpůrné 
dresy), tedy i Danielu Piankovi. 
„Bohužel, výsledkově to nebyl po-
vedený závod.Až po třetím úspěš-
ném pokusu na dřep zapsal Dan 
pouze 170 kg, v benchpressu tak-
též zůstal za svým očekáváním a 
úspěšný byl jen základní pokus na 
115 kg. Mrtvý tah byl o poznání 
lepší, ale i tady bylo 200 kg zkla-
máním,“ řekl předseda oddílu 
OST Varnsdorf.I přesto Pianka vy-
bojoval 3. místo v absolutním po-
řadí (ve startovním poli bylo velké 
množství diskvalifikací).

Další část šampionátu přinesla 
zajímavé výsledky i v benchpres-
su. Jako první z OST Varnsdorf na-
stoupil Syrovátka a jak je od něj již 
zvykem, podal opět stoprocentní 
výkon. Po hladkém základním po-
kusu na 210 kg, si snadno poradil s 
220 kg a následně i s činkou vážící 

227,5 kg. Ale to nebylo vše, čtvr-
tým pokusem (nezapočítává se již 
do celkových výsledků) vytvořil 
nový světový rekord na rovných 
230 kg. Tento skvělý výsledek za-
ručil nejen vítězství ve váhové ka-
tegorii, ale také absolutní vítězství 
mezi juniory. Poslední zástupce 
OST byl David Kovalčík, který se 
střetl s opravdu silnou konku-

rencí. A nevedl si vůbec špatně, 
protože základní pokus se 170 kg 
zvládl snadno. Taktéž druhý pokus 
nebyl o nic těžší, a to už bylo na-
loženo 180 kg. Velká škoda třetího 
pokusu se 190 kg, který se nezda-
řil, a tak to ve výsledku znamena-
lo 6. místo ve váhové kategorii.

Závěrem se sluší dodat, že se 
opět siláci z Varnsdorfu na šam-

pionátu neztratili a postarali se  
o velmi dobré výsledky v celosvě-
tovém měřítku. „Velké poděkování 
si jistě zaslouží podpora, která se 
nám tentokrát dostala i od Miro-
slava Kindla z firmy ThreeMedics 
Group (výživové doplňky) a tra-
dičně nás podporuje také město 
Varnsdorf,“ dodal na závěr oddíl.            
                                                Jan Pianka

Skvěle! Matěj Syrovátka uspěl na Mistrovství světa v silovém trojboji; foto OST Varnsdorf 

Varnsdorf   Fotbalisté, kteří se 
na druholigový trávník vrátili po 
koronavirové karanténě, remizo-
vali na půdě Táborska 2:2. V zá-
pase přitom vedli o dvě branky.

Hned od začátku zápasu dávali-
Severočeši najevo, že se nemohli 
dočkat toho, až po třech týdnech 
zase obují kopačky.Varnsdorfu se 
podařilo vstoupit do utkání rych-
lou brankou. Již ve druhé minutě 
se totiž hlavičkou po standardní si-
tuaci prosadil dvoumetrový Hušek, 
který Zadražilovi nedal šanci.

O sedm minut později už to 
bylo o dvě branky. Bojan Dordič 
si našel mezeru za obranou do-
mácích a překonal bezmocného 
brankáře.Jen o další dvě minuty 

později byl blízko třetí brance Rud-
nytskyy, ale naštěstí pro Táborsko 
ve své velké šanci nemířil přesně.
Teprve pak se domácí probrali  
z úvodního šoku, převzali iniciativu 
do svých rukou a během necelé 
čtvrthodiny dokázali nepříznivé 
skóre vyrovnat. V 18. minutě sní-
žil Plachý, vyrovnání zařídil tvrdou 
střelou ve 32. minutě Provazník.

Po změně stran byli k vítězství 
blíže fotbalisté Varnsdorfu.Když 
ale Šimon ze stoprocentní šance 
hlavičkoval vedle odkryté Zadraži-
lovy branky, a poté se šest minut 
před koncem netrefil z první ani 
Dordič, na nerozhodném výsledku 
se už nic nezměnilo.

Na sv. Martina čekalo fotbalisty 

osmifinále MOL Cupu proti prvoli-
govému Jablonci nad Nisou. Utká-
ní hrané venku nakonec skončilo 

X:X. V neděli 14. listopadu pak za-
jížděl Varnsdorf do Líšně (X:X).

                                                               Redakce
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